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İctimai Televiziya və Radio Yayımları Șirkəti 
Yayım Șurasının yeni tərkibi təsdiqləndi 

Mayın 2-də Sahibə Qafarovanın sədrliyi ilə Milli Məclisin yaz sessiyasının  
növbəti plenar iclas keçirildi. Milli Məclis Sədrinin rəhbərliyi ilə nümayəndə 
heyətinin aprelin 27-28-də Ankara şəhərinə işgüzar səfəri zamanı Türk 
Dövlətləri Parlament Assambleyasının on ikinci plenar iclasında iştirakı barədə 
məlumat verildi. İclasda bir sıra zəruri məsələlərin diqqətə çatdırıldığını 
deyən S.Qafarova Qoşulmama Hərəkatının Parlament Şəbəkəsində TÜRKPA-
nın müşahidəçi statusu alması ilə bağlı müraciətinin nəzərdən keçirildiyini 
və dəstəkləndiyini bildirdi. Bununla yanaşı,  TÜRKPA-da Qoşulmama Hərəkatı 
Parlament Şəbəkəsinin müşahidəçi statusu əldə etməsi ilə bağlı müraciətinə 
də baxıldığı və Parlament Şəbəkəsinə assambleyada müşahidəçi statusu 
verildiyi diqqətə çatdırıldı.

Sonra cari məsələlər müzakirə olun -
du. ıxış edən deputatlar aprelin 29-da 
dövlətimizin başçısı İlham Əliyevin qar -
daş ölkəyə işgüzar səfəri çərçivəsində 
türkiyəli həmkarı Rəcəb Tayyib Ərdoğan 
ilə İstanbulda keçirilən “TEKNOFEST” 
festivalında iştirakından söhbət açdılar. 
Qeyd edildi ki, bu festival qardaş ölkənin 
digər sahələrdə olduğu kimi, kosmos, 
aviasiya və texnologiya sahələrində də 
necə sürətlə inkişaf etdiyinin göstəri -
cisidir.  Diqqətə çatdırıldı ki, Prezident  
İlham Əliyev çıxışında Türkiyə xalqının, 
dövlətinin və Prezidentinin  günlük 
Vətən müharibəsi zamanı Azərbaycanın 
yanında olduğunu, Şuşa Bəyannaməsini 
xatırlatması iki qardaş ölkə arasındakı 
münasibətlərin çox yüksək səviyyədə 
inkişaf etdiyinin göstəricisidir. Deputat -
lar, həmçinin  Laçın-Xankəndi yolunun 

başlanğıcında qurulan sərhəd-buraxılış 
məntəqəsinin əhəmiyyətindən də söhbət 
açdılar.

Sonra Parlamentin sədri iclasda 1  
qanun layihəsinin müzakirə olunacağını 
bildirdi. 

Birinci məsələ – İctimai Televiziya və 
Radio Yayımları Şirkəti Yayım Şurasının 
tərkibində dəyişiklik edilməsi haqqın -
da parlamentin Mədəniyyət komitəsinin 
sədri Qənirə Paşayeva məlumat verdi.  
Komitə sədri dedi ki, Milli Məclisin icla -
sında İctimai Televiziya və Radio Yayım -
ları Şirkəti Yayım Şurasının  üzvünün 
səlahiyyət müddəti başa çatdığından 
onların əvəzinə yeniləri seçilməlidir. O,  
Azərbaycan Həmkarlar İttifaqları Konfe -
derasiyasının  Həsən Cəfərov  və Əzim 
Talıbovun, Azərbaycan Milli Elmlər Aka -
demiyasının  Teymur Kərimli və Sərxan 

Xavərinin, Azərbaycan Mətbuat Şurası -
nın Azər Həsrət və Aqil Ələsgərin İctimai 
Televiziya və Radio Yayımları Şirkəti Ya -
yım Şurasının üzvlüyünə namizədliyini 
irəli sürdüklərini bildirdi.

Müzakirələrdən sonra  keçirilən 
səsvermə nəticəsində  Həsən Cəfərov, 
Teymur Kərimli və Azər Həsrətin İctimai 
Televiziya və Radio Yayımları Şirkəti Ya -
yım Şurasının üzvlüyünə namizədlikləri 
təsdiqləndi.

S.Qafarova gündəlikdəki növbəti 
beş məsələnin üçüncü oxunuşda mü -
zakirəyə çıxarıldığını bildirdi. Həmin 
məsələlər barəsində məlumat verən 
komitə sədrləri Hicran Hüseynova, Əli 
Hüseynli və deputat Nurlan Həsənova 
əlavə təklif və rəylərin daxil olmadığını 
bildirərək qanun layihələrinin  səsə qo -
yulmasını təklif etdilər. 

Gündəlikdəki digər məsələlərin bi -
rinci oxunuşda təqdim edildiyni bildirən 
S.Qafarova  “Minatəmizləmə sahəsində 
xidmətlərə görə” Azərbaycan Respub -
likasının medalının təsis edilməsi ilə 
əlaqədar “Azərbaycan Respublikasının 
orden və medallarının təsis edilməsi 
haqqında”  Qanununda dəyişiklik edil -
məsi barədə qanun layihəsi haqqında 
məlumat vermək üçün  sözü  Hüquq si -
yasəti və dövlət quruculuğu komitəsinin 
üzvü Nizami Səfərova verdi. O dedi ki, 
mina terroru, ümumilikdə, erməni terro -
rizmini göstərən əsas faktlardan biridir. 
Müharibədən sonra  nəfər soydaşımız 
ermənilərin basdırdığı minaya düşərək 
həlak olub. 2020-ci il 10 noyabr  tarixli 
üçtərəfli Bəyanat qəbul edildikdən sonra 
döyüş əməliyyatları dayandırılandan bu 
günə qədər Ermənistan silahlı qüvvələ -
rinin basdırdıqları minaların partlaması 
nəticəsində hərbi qulluqçu və mülki şəxs 
olmaqla, ümumilikdə 299 nəfər mina 
qurbanlarından  2 -ü isə müxtəlif dərə -
cəli bədən xəsarətləri alıb. 

Sənəd müzakirələrdən sonra  səsə 
qoyularaq qəbul edildi. 

S.Qafarova digər qanun layihələrinin  
dövlət başçımızın bir məktubu ilə daxil 
olduğunu bildirdi və həmin məsələlər 
müzakirə olunaraq, birinci oxunuşda qə -
bul edildi.

Əliqi ət Ə Ə OV,  
“Xalq qəzeti”

İctimai Televiziya və Radio Yayımları Şirkəti Yayım 
Şurasının  tərkibində dəyişiklik edilməsi haqqında

Azərbaycan Respublikası Milli Məclisinin Qərarı
“Azərbaycan Respublikası Konstitu-

siyasının 9 -ci maddəsinin  hissəsinə 
əlavələr edilməsi haqqında” Azərbay-
can Respublikası Konstitusiya Qanunu -
nun  hissəsinin -ci bəndinə və “İctimai 
televiziya və radio yayımı haqqında” 
Azərbaycan Respublikası Qanununun 
1 .2–1 . -cü və 1 . -cı maddələrinə 
əsasən Azərbaycan Respublikasının 
Milli Məclisi qərara alır:

Aşağıdakı şəxslər  il müddətinə 
İctimai Televiziya və Radio Yayımları 
Şirkəti Yayım Şurasının üzvü seçilsin -
lər

Həsən Şahhüseyn oğlu Cəfərov  –
namizədliyi Azərbaycan Həmkarlar 

İttifaqları Konfederasiyası tərəfindən 
irəli sürülmüşdür

Teymur Həşim oğlu Kərimli          – 
namizədliyi Azərbaycan Milli Elmlər 

Akademiyası tərəfindən irəli sürülmüş -
dür     

Azər Hacıqulu oğlu Həsrət           – 
namizədliyi Azərbaycan Mətbuat Şurası 
tərəfindən irəli sürülmüşdür.

Sahibə OV , 
 zə ba a  e ubli a  illi 
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“Qaynana” özbək səhnəsində 

Özbəkistandakı Heydər Əliyev adına Azərbaycan Mədəniyyət Mərkəzinin 
(AMM) dəstəyi ilə Mukimi adına Özbəkistan Dövlət Musiqili Teatrında Məcid 
Şamxalovun “Qaynana” musiqili komediyasının özbək dilində təqdimatı olub. 

Tamaşadan əvvəl teatrın direktoru, 
zbəkistanın və Qazaxıstanın əmək-

dar artisti Azim Mullaxanov Azərbay-
can əsərlərinə daim zbəkistanda bö-
yük maraq olduğunu, “Arşın mal alan”, 
“Leyli və Məcnun”, “Qaynana” əsərlə-
rinin özbək tamaşaçılar tərəfindən çox 
sevildiyini qeyd edib. O, zbəkistanın 

teatr səhnələrində azərbaycanlı müəllif-
lərin pyeslərinin, dramlarının tamaşaya 
qoyulmasının mühüm hadisə kimi qar-
şılandığını vurğulayıb. Azim Mullaxanov 
əməkdaşlığa və diqqətə görə Azərbay-
can Mədəniyyət Mərkəzinə öz təşəkkü-
rünü bildirərib, gələcəkdə də bu ənənə-
nin davam etdiriləcəyini bildirib. 

AMM-nin direktoru Samir Abbasov 
xalqlarımız arasında dostluq, qardaşlı -
ğın tarixi haqqında danışaraq, ötən əs -
rin əvvəllərində azərbaycanlıların Tür -
kistanın mədəni həyatında mühüm rol 
oynadıqlarını, Azərbaycan müəllifləri -
nin əsərlərinin zbəkistan səhnəsində 
dəfələrlə nümayiş etdirildiyini deyib. O 
bu ənənənin davamı kimi Azərbaycan -
da məşhur olan “Qayınana” əsərinin 

zbəkistan səhnəsində tamaşaya qo -
yulmasına görə zbəkistan Mədəniy -
yət və Turizm Nazirliyinə, teatrın kol -
lektivinə təşəkkürünü bildirib.  

Sonra teatrın baş rejissoru Dastan 
Xaqverdiyevin quruluş verdiyi “Qayna -
na” tamaşası nümayiş etdirilib. 

Tamaşada Cənnət rolunu zbə -
kistanın Əməkdar artisti Muxabbat 
Sotvaldiyeva, Afət və Zərifə obrazla -
rını Gulasal Raxmanova, Ayaz rolunu 
Omon Yuldaşev, Sevda obrazını Arofat 
Erqaşova, İlqar rolunu Ravşan İbrahi -
mov, Sədaqət obrazını Zilola Abdulla -
yeva  canlandırıblar.

Tamaşanın musiqi tərtibatçısı z -
bəkistanın Fəxri mədəniyyət xadimi 
Karima Uzakova, dirijoru  Akmal Tura -
yevdir.  

Tamaşadakı musiqilər Azərbaycan 
dilində ifa olunub.

Musiqili komediyanın on gün nüma -
yiş etdirilməsi nəzərdə tutulub.

ulu ƏN Ə  
aşkənd

Mingəçevirdə Fövqəladə Hallar 
Komissiyasının iclası keçirilib

Mingəçevir Şəhər İcra Hakimiyyətinin başçısı yanında Fövqəladə Hallar 
Komissiyasının iclası keçirilib. İclas zamanı aprelin 6-da və 30-da, eləcə 
də mayın 1-də  yağan güclü leysan yağışlarından, dolu düşməsindən sonra 
şəhərdə baş verən fəsadlar müzakirə olunub.  

Mingəçevir Şəhər İcra Hakimiyyətinin 
başçısı İlham İsmayılov iclasda qeyd edib 
ki, apreldə və mayın 1-də yağan güclü 
leysan yağışları və dolu şəhərimizdə  bir 
sıra fəsadlar törədib. Bununla əlaqədar 
olaraq  şəhər icra hakimiyyətinə və əra-
zi xidmət sahələrinə sakinlərdən çoxsaylı 
müraciətlər daxil olub. Bəzi fərdi yaşayış 
evlərinin həyətlərini su basıb, dolunun 
yağması nəticəsində binaların dam ör-
tükləri zərər çəkib. Həyətlərdəki meyvə 
ağacları və digər kənd təsərrüfatı sahələri 
sıradan çıxıb, sakinlərə çoxsaylı ziyan də -
yib. Görülən tədbirlər nəticəsində yaranan 
fəsadların qarşısı nisbətən alınıb. 

İclasda şəhər icra hakimiyyətinin baş-
çısı yanında Fövqəladə Hallar Komissi-
yasının sədr müavini Məhluqə Cavadova 
həyata keçirilən tədbirlər barədə komissi-
ya üzvlərinə ətraflı məlumat verib. 

Qeyd edilib ki, həmin saatlarda  Min-
gəçevirə yağan yağışların, dolunun  miq-
darı aylıq normadan çox olub. Buna bax -
mayaraq, şəhərimizin bütün  kommunal 
xidmət sahələrinin rəhbərləri və işçiləri 
fəsadların qarşısının alınmasında fəda -
karlıq göstərib.  

İclasda Sukanal idarəsinin, qaz təsər-
rüfatının, mənzil-kommunal təsərrüfatı 
idarələrinin, işıqlanma idarəsinin, yaşıl-
laşdırma və sanitar təmizlik idarəsinin 
rəhbərləri görülən işlər barədə məlumat 
verərək təkliflərini bildiriblər. 

Sonda Mingəçevir Şəhər İcra Haki-
miyyətinin başçısı İlham İsmayılov iclasın 
işinə yekun vuraraq yaranmış problemlə -
rin aradan qaldırılması yolunda tapşırıq-
larını verib. 

lqa  HƏSƏNOV, 
“Xalq qəzeti” i  b l ə bi i

ADA Universitetində 
beynəlxalq konfrans

Mayın 2-də ADA Universitetində 30-dan çox ölkənin 60-dək 
nümayəndəsinin iştirakı ilə “Böyük Avrasiya geosiyasətinin formalaşması: 
keçmişdən bu günə və gələcəyə” mövzusunda beynəlxalq konfrans keçirilib. 
Konfrans ulu öndər Heydər Əliyevin anadan olmasının 100 illik yubileyinə həsr 
edilib.

Konfransda ABŞ dövlət katibinin 
sabiq köməkçisinin müavini, zbəkis -
tanın Ali Məclisi Senatı sədrinin keçmiş 
birinci müavini və digər qonaqlar iştirak 
ediblər.

Konfransın ilk sessiyası ADA Uni-
versitetinin prorektoru Fariz İsmayılza-
dənin moderatorluğu ilə keçirilib. O vur-
ğulayıb ki, tədbirin Avrasiya regionunda 
gələcək tendensiyaların müzakirəsi 
baxımından mühüm əhəmiyyət daşıyır.

ADA Universitetinin rektoru, səfir 
Hafiz Paşayev çıxışında bildirib ki, ar-
tıq -cü dəfədir ADA Universiteti belə 
bir konfransa evsahibliyi edir. Konfran-
sın siyasət, elmi və beynəlxalq müna -
sibətlər üzrə mühüm əhəmiyyətə malik 
olduğunu deyən Hafiz Paşayev qeyd 
edib ki, regional və qlobal gündəmdəki 
məsələləri müzakirə etmək üçün ADA 
Universiteti önəmli məkan hesab olu -
nur. Burada bildirilən fikirlər daha sonra 
dünyanın bir çox ölkələrində məqalələr 
şəklində jurnallarda və hətta sosial me-
diada işıqlandırılır.

Rektor vurğulayıb ki, ulu öndər  
Heydər Əliyev geosiyasət sahəsində 
mühüm addımlar atmış şəxsiyyət idi. 
“O, Sovet İttifaqında siyasi yüksəklik-
lərə çatan yeganə azərbaycanlı idi. 
1990-cı illərdə Azərbaycan böhranın 
ortasında idi. Müharibə, torpaqlarımızın 
Ermənistan tərəfindən işğalı, iqtisadi 
böhran – məhz bu şəraitdə ulu öndər 
Heydər Əliyev ölkəni idarə etməyə 
başlayıb. Ümummilli lider hakimiyyətə 
gəldikdən sonra müharibə dayandırılıb, 
iqtisadiyyat sabitləşdirilib”, – deyə Hafiz 
Paşayev qeyd edib. 

Konfransda Azərbaycan Respub -
likası Prezidentinin köməkçisi – Pre-
zident Administrasiyasının iqtisadi 
məsələlər və innovativ inkişaf siyasəti 
şöbəsinin müdiri Şahmar Mövsümov 
çıxış edərək, “Əsrin müqaviləsi”nin 
əhəmiyyətindən, Bakı–Tbilisi–Ceyhan 
layihəsindən və Azərbaycanın təşəb-
büskarı olduğu nəhəng nəqliyyat dəhliz -
ləri layihələrinin önəmindən bəhs edib. 
Deyib ki, ölkəmizə 00 milyard dollara 

yaxın investisiya qoyulub. Azərbaycan 
alternativ enerji resurslarını paylaşan 
ölkədən tranzit ölkəyə çevrilib.

Azərbaycan Respublikasının 
rəqəmsal inkişaf və nəqliyyat nazi-
ri Rəşad Nəbiyev bildirib ki, ölkəmiz 
bir çox beynəlxalq, əsasən də nəqliy -
yat və tranzit sahələrə aid layihələrin 
təşəbbüskarı olub. Həmçinin ulu öndər  
Heydər Əliyevin Bakı–Tbilisi–Qars də-
mir yolu layihəsinin əsasını qoyub. 

Nazir vurğulayıb ki, hazırda dünyada 
baş verən hadisələr, müharibələr alter-
nativ tranzit yollarına ehtiyacın olduğu -
nu bir daha göstərir, bu da Orta Dəhlizin 
əhəmiyyətini artırır. “Son 10 il ərzində 
biz bir neçə yeni hava limanı inşa etdik. 
Hesablamalarımıza görə, qarşıdakı beş 
il ərzində ölkəmiz tərəfindən tranzit da -
şımaların həcmi 2  milyon ton olacaq. 
Onu da qeyd etmək lazımdır ki, Orta 
Dəhliz yalnız böhran zamanı alternativ 
olaraq görünməli deyil”, – deyə Rəşad 
Nəbiyev əlavə edib. 

Konfransın ikinci sessiyası ABŞ 
Hərbi Dəniz Donanması Ali Məktəbinin 
nümayəndəsi Brenda Şa erin modera-
torluğu keçirilib. 

ıxış edənlər – ABŞ-ın Azərbaycan -
dakı sabiq səfiri, ATƏT-in Minsk qrupu -
nun keçmiş həmsədri Mətyu Brayzə, 

zbəkistan Ali Məclisinin Senatı sədri -
nin birinci müavini Sadıq Safayev, Gür -
cüstanın ABŞ-da və Kanadada sabiq 
səfiri Tedo Caparidze, Şanxay Əmək -
daşlıq Təşkilatının sabiq Baş katibi Bo-
lat Nurqaliyev və ABŞ Dövlət Departa -
mentinin Avropa və Avrasiya məsələləri 
üzrə katibinin köməkçisinin keçmiş 
müavini David Merkel qeyd ediblər ki, 
gənc Azərbaycan dövlətini xaos dolu 
illərdən çıxararaq ayağa qaldırdığına 
görə Heydər Əliyevin fəaliyyəti hər za -
man yüksək dəyərləndirilir. 

Bildirilib ki, Heydər Əliyev sovet 
dövründə çox önəmli vəzifələrə yüksə-
lib və İttifaqda özünün siyasi müdrikli-
yinə görə tanınıb.
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